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1 - Godkjenning av innkalling og saksliste
Godkjent utan merknad

2 - Godkjenning av referat frå referat 28. april
Det vart gjort ein gjennomgang av referatet, med diskusjon rundt reglar for opprykk til professor. 
Fagorgana har som oppgåve av krav for vurdering til professor kjem ut i miljøet. Det kom nye 
retningslinjer i august 2021: https://innsyn.acossky.no/uhr/wfdocument.ashx?journalpostid=
2021000780&dokid=46195&versjon=1&variant=A&.

Referatet er godkjent utan merknad.

3 - Presentasjon av elektrostudie på kvar enkelt institusjon

USN - Porsgrund
Elektroingeniør EK og IA har 75 bachelorstudentar på 1. året. Det har vert eit fall i 2. året på elkraft, 
er dei mista 12 studentar i koronatida. Tredjeklassen er fulltalig. På master IIA er det både campus 
og nettstudentar. Mange starta på nettstudie, men mange fell frå raskt. Programkoordinator har 
blitt gitt eit år på å laga eit opplegg for å behalda nettstudentar. 10% gjennomføring er for lite. IIA 
campus er totalt 29 studentar og EPE campus er 34 studentar.

UiA i Grimstad
Elektronikk er generelt stabile. 26 aktive studentar på elektronikk, omtrent det same ved oppstart og 
er som normalt. Fornybar energi held seg jevnt. I 2. klassen master er det rundt 40, 35 har valt 
elkraft og 5 har valt energiteknikk. Fleire aktive, pga. at enkelte tar opp fag på nytt.

Innført absolutte krav til fullførte fag for å starta faget analog elektronikk. Fordelen er at ein sikrar 
eit minimumskrav for å starta, men fordra at det blir arrangert kont. eksamen i tide.

NTNU
Nettstudie i Gjøvik er vurdert avvikla pga. stort fråfall. IE fakultetet har 4 institutt, der Knut er under 
IES. Tre bachelorprogram og tre masterprogram som er 5-årige løp. I tillegg er det seks 2-årige 
masterprogram og 3 Ph.D. løp. Elkraft er lagt ned i Ålesund og har vert under press i Gjøvik, men 
fortsette inntil vidare.
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For Gjøvik er det 30 studieplassar og i år starta det omtrent 50. I 2. klassen er det omtrent 40-50, der 
3. året ligg har ein del færre pga. fusjon med NTNU. I Trondheim tar ein opp 140 på bachelor som 
deler seg i tre retningar i 3. semester. 

UiS
Mange nettstudentar har ikkje som intensjon å fullføra, men fylgja enkeltfag dei er interessert i. Har 
nettopp fjerna ingeniørfagleg innføring og erstatta det med 10 studiepoeng Pyton programmering.

Har 3. årig bachelor, 2. årig master og 5. årig løp med garantert plass på master om ein har 
karakteren C eller betre. 20 studentar møtte på 5.årig løp. 40 studieplassar på s.vei, der 38 møtte. På 
y-vei er det 25 plassar, der 32 møtte. 2.årig masterrobot og signal, 25 plassar og 22 møtte. Nytt 
prosjekt om gjennomstrøyming med stort fråfall først året, der ei undersøking i Oslo viser at mange 
som møter opp første året har ingen intensjon om å fullføra og vil berre ha studentstatus. Mange går 
rundt og er einsame, så dei har begynt med institutt orakelmøte, der 5 orakel steike vafler og snakka 
med studentane. Det er veldig populært.

Kommentar frå Svein: Må kanskje akseptera at ikkje alle som starta fullfører, sidan enkelt har ein 
anna agenda enn å fylgja studiet eller bytta linje.

UiT - Narvik
Bachelor i elkraftteknikk (3. år: 15), elektronikk og satellitteknologi. Master i Electrical Engineering 
(1. år: , 2. år: 14) og Aerospace Control Engineering. I vår 2021, totalt 108 bachelorstudentar og 39 
masterstudentar. Det er ei utfordring med norske søkarar til masterprogramma. Det er diskutert 5-
årige løp. Evaluering av studieprogramma i år gjekk greitt. For å halda på studentane, er det tilsett to 
studentar som arrangera sosiale tilbod til studentane. Enkelte nettstudentar burde kanskje heller 
vert på kortvarig EVU i staden for eit fullt studieprogram.

Det er ledig stilling som universitetslektor/førstelektor innan elkraftteknikk, men vanskeleg å få 
kvalifiserte søkjarar.

Geir Arne
Utdanning i forsvaret med pliktteneste i etterkant. Starta elektroingeniørstudie med telematikk som 
retning i 1998. Tar opp ca. 40 studentar, men auka til 50 studentar i år betalt av e-tenesten. 
Utdanninga inneheld også militær spesialutdanning. Eit veldig tettpakka studie og oppmøteplikt. 
Mange går ut i det sivile etter plikttenesten, så behovet går ikkje i metning. Studiet har nokre 
informatikkemner og kjem derfor litt i eit spagat. Programmeringfag fokusera på C-programmering, 
men har vurdert Pyton. Kjøper enkelte fag frå NTNU i Gjøvik. 

Opptak: 270 søkarar til 50 plassar, 46 gutar og 4 jenter. Talet på søkarar har gått opp. Neste år blir 
det tatt i bruk samordna opptak. 

USN - Einar
Elektro på campus i Vestfold. Elektronikk og  Elektroautomasjon og robotikk, og to program innan 
elektronikk (mikro/nano elektronikk). Rekrutterte 25 i førsteklasse på automasjon og robotikk, men 
litt ned i forhold til lange trender. Programmet har svingt ein del og vanskeleg å sei kva som er 
typisk, men rekruttert dårlig dei siste åra. Master i mikro/nanosystemteknologi som 2.årig program. 
Henta ca. 25 studentar og god andel på industrimasterløp, der ein kombinera arbeid og utdanning og 
får eit større læringsutbytte. Internasjonal joint master med rundt 20 studentar (Erasmus+ program).  
Ph.D. som matcher dette i anvendt mikro og nanoteknologi. Ph.D. program i teknologi i framtida 
som blir slått saman med Porsgrunn.

Typisk tar studentane Ph.D. emner på campus, men nokon tar emner i Oslo. Sjeldent at nokon tar fag 
i Trondheim. Ein del Ph.D fag har overlapp med valfag for master. Det redusera arbeidsbelastninga. 
Intensivkurs kan i enkelte emner brukast for å dela emner.

4 - NVI poeng nivå 1 og 2
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4 - NVI poeng nivå 1 og 2
Svein: Viktig at alle kjenner til systemet, sidan det er her me får pengar frå departementet, og heder 
og ære. Komiteen bestemmer kva som er nivå 2 to år fram i tid. Fagmiljøet må engasjera seg i å 
bruka nivå-systemet og gi tilbakemelding. Det er mange publikasjonskanalar og det trengs ein 
ryddejobb, for dei som vil engasjera seg. 

For elkraft og elektrotekniske fag er dei ei utfordring at alle nivå 2 er IEEE transactions, som ikkje er 
open access.  

Systemet vart oppretta av Norge og blir kopiert av andre land.

Einar: Synd det vart endra med forfattarandel og faktor for internasjonalt samarbeid, men essensen 
er der framleis. Husk at det også er viktig at arbeidet blir lest, ikkje berre publikasjonspoeng.

Tormod: Den økonomiske gevinsten frå publikasjonspoeng er ikkje så stor sidan mykje kjem frå 
studiepoeng og liknande.

Einar: Det betyr litt og det finansiera nok nokre stillingar.

Svein: Systemet kan også misbrukast, der ein leita etter den svakaste kanalen. Det er derfor viktig å 
kjenna systemet sine styrkar og svakheiter. Av og til må ein jobba opp mot for eksempel ein 
konferanse for å få alle formelle detaljar på plass for å få godkjent som nivå 1.

Prod(NO): Produksjon i Norge
Prod(V): Produksjon i verden

5 - NMT-konferansen og STEM
Svein: Viktig å oppmuntra til publisering i MNT konferansen, som er på nivå 0. STEM journalen er 
nivå 1. den var ein suksess i 2017, men har gått nedover sidan den tid. Ein møtes på konferanse og 
forbetra artikkelen som ein sender til STEM.

Bjarte: Kanskje ein ikkje publisera i STEM sidan ein ikkje har pedagogikk som forskingsfelt?
Svein: Ein kan også tenka didaktikk, der forsking rundt undervisning gir betre kvalitet. Å gå frå 
synsing til vitskapleg metode. Publisering i STEM er ein fin måte å få frå lektor til førstelektor.

6 - Rammeplan
Punktet vart ikkje tatt opp på møtet

7 - Viktige stikkord, datasikkerheit, entreprenørskap, berekraft, etc.
Svein: Mange nye ord som snike seg inn i rammeplan og vår utdanning.

Bjarte: Legg inn ord i emnebeskrivinga om berekraft.

Einar: Stolar på at dei formelle sidene blir tatt hand om på fakultetsnivå. Stikkorda ligg inne i emne 
der det høyrer heima. Ingen vesentleg endring.

Geir: Datasikkerheit er greitt, men entreprenørskap og berekraft er litt vanskeleg å passa inn i 
planen, så det måtte tolkast litt. Prøve å styra det litt på når ein skal utføra ein jobb og måten det blir 
gjort på. Mykje at det som står i retningslinjene kan tolkast opp mot heilheita, mens det som står i 
forskrifta må fylgjast opp. Ofte puttar ein inn ting som er framstår som malplassert.

Tormod: Datasikkerheit er inne som 1 studiepoeng i Pyton kurset med ein test dei må bestå, slik at 
det ordna seg sjølv. Mogleg entreprenørskap som kanskje går inn i 6. semester. Usikker på berekraft, 
så kva setning vil ein ein skal skriva for å oppfylla dette? Berekraftsmål vart lagt inn i midten av 
beskrivinga av studiet.
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Svein: Sjekk leiarartikkel i Dagens Næringsliv om UiO.

Knut: Datasikkerheit er del i fleire fag, men kunne sikkert vert litt tydlegare. Har ein del av 
innovasjon som dekka entreprenørskap. Berekraft har det vert mykje fokus på, men har ikkje fått det 
heilt inn.

Tormod: På IKT sikkerheit utbytte, står det at det skal tilsvara ca. 5 studiepoeng i utgreiinga til 
gruppa som jobba med IKT læringsutbytte.

Ragnhild: Har lagt inn to 5 studiepoengfag som dekka dette godt. Har også 5 studiepoeng økonomi 
og administrasjon som dekka entreprenørskap. Nettverk, sikkerheit og personvern i første semester 
på data. Sikkerheit er også inne i faget datakommunikasjon. 

8 - To sensorar, august 2022
Ragnhild: Viser til §3-9 i Lov om endringer i universitets- og høyskoleloven, …. Sjølvstendig arbeid 
omfatta kanskje ikkje gruppearbeid? Ut frå høyringa, ser det ut som det må vera frå ein anna 
institusjon, ikkje berre eit anna studieprogram (Prop. 111L (2020-2021), kap. 2.7.).

Svein: Skeptisk til bestått/ikkje bestått. Studentane anstrenge seg for å få gode karakterar.

Knut: Dei som vil vidare på master vil det vera eit problem når ein rekna ut snittkarakter.

Ragnhild: Kva signal gir bestått/ikkje bestått til industrien?
Einar: Industrien er konservativ og vil ikkje syntest noko om at ein fjerna karakterar.

Tormod: Praksisemne har bestått/ikkje bestått.

Svein: Praksis får ein resten av livet og utdanning er utdanning, men industrien ynskjer praksis og i 
utdanning.

Geir: Om prosjekt tel til karakter i faget, må det vera to sensorar?
Ragnhild: Ja, det ser slik ut.

Bjarte: Spørsmålet er om dette slår bein under aktivelæringsformer og formativ vurdering?
Geir: Det har vert ein overgang til formativ vurdering, som blir ramma av dette. Dette slår også beina 
under intensjonen i rammeplanen.

Svein: Det blir innført hausten 2022. Når departementet har foreslått det slik, så må me anta at det 
blir slik.

Ragnhild: Det me kan gjera, er å endra emnebeskrivingane for faga til hausten.

Svein: Viktig at me fortel det vidare for å førebu oss så godt me kan. Dette må bli eit argument mot 
statsbudsjettet og at det må kompenserast.

Knut: Ein ting er pengane, men ein anna er tidsbruk og arbeidsbelastning. Me er dei same tilsette og 
det blir meir jobb på den enkelte, som har nok å gjera i utgangspunktet.

Einar: Det er mest ein økonomisk sak der arbeidet blir mest i administrasjon. For dei faglege bruka 
ein ofte den vanlege sensoren og det blir litt business usual.

Knut: Det må bli ein større arbeidsbelastning for sensorane mot i dag, der ein har sensor i kvar 3. år.

Einar: Det fungerte bra med ekstern sensor kvart år før, men vart fjerna av økonomiske grunnar.

Svein: Korleis foregår dette i praksis? Når ein har ekstern sensor, deler ein kanskje bunken eller 
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Svein: Korleis foregår dette i praksis? Når ein har ekstern sensor, deler ein kanskje bunken eller 
fordeler det på andre måtar.

Knut: Det blir dobbeltarbeid, men kanskje det er andre alternativ?

Bjarte: To sensorar gjeld vel alt arbeid?

Ragnhild: Fryktar det. Ser ut som det blir ekstern på alt som skal vurderast.

Tormod: Kandidaten sitt sjølvstendige arbeid, kva betyr det? Kva med gruppearbeid der ein ikkje kan 
skilje ut kvar student sitt sjølvstendige arbeid? Enkelte kan koma til å tolka prosjektrapportar som 
utanfor, mens andre som innanfor.

Svein: Intern sensorar har kravd 10 timar lagt til arbeidsplan for sensurering med karakter per 
prosjekt og har fått dette kompensert. Denne kostnaden blir til neste år brukt på ekstern sensor, der 
spørsmålet er kva ekstern timepris er. Nettverket her kan brukast for å skaffa seg ekstern sensor. 
Om me kan selja det inn om at det er vedtatt, men det gir nokre fordeler ved at enkelte får ein 
ekstra inntekt.

Einar: Det kan knyta forbindelse mellom fagmiljø.

Svein: Er mest redd for dei lærarane som juksar og tullar med karakterane og gir studentane for god 
karakter.

Geir: No er det berre å klikka i studentweb for å klaga, i motsetning til før der ein måtte senda inn 
skriftleg klage.

Einar: Det med tilbakemelding/begrunning er ein interessant ting. Ein faglærar spelte inn video 
under retting og gav ut til studentane.

Geir: Kan ein ha ein vurdering i to deler, er der ein del tilsvara E. Om den er stryk, treng ein ikkje 
retta den andre delen.

Einar: Det er litt meir jobb å vurdera to deler.

Svein: Kanskje ein skal gå bort frå todelt vurdering.

Knut: I eit fag med to 5-poengs deler og begge skal vera bestått, har gitt mange problem med å få 
det gjennom. 

Kravet om to sensorer kommer fra en endring i Univeritet- og høyskoleloven:  
https://lovdata.no/dokument/NL/lov/2021-06-11-81 se kap. II §3-9 andre ledd.

Utdyping av prosessen frem til lovendringen, blant annet ulike høringssvar, står det en del om i 
denne stortingsproposisjonen:  https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/prop.-111-
l-20202021/id2840742/ (særlig kap. 2.7 s. 46, men også noen andre steder)

Her er den nye teksten som står i §3-9 (2):
(2) Styret oppnevner sensor ved eksamen, prøve, bedømmelse av oppgave eller annen vurdering når resultatet inngår på 
vitnemålet eller innregnes i karakter for vedkommende studium. Det skal være minst to sensorer, hvorav minst én ekstern, 
ved bedømmelse av kandidatenes selvstendige arbeid i høyere grad. Det skal være minst to sensorer ved alle vurderinger 
der det brukes gradert karakterskala A til F. Minst én av sensorene skal være uten tilknytning til den delen av utdanningen 
der vedkommende skal være sensor. Det skal utarbeides skriftlig sensorveiledning til alle eksamener.

9 - Universell utforming
Ragnhild: Universell utforming av IKT. UiB har brukt Inspera eksamenssystem med stryk på 8 av 11 
punkt. Korleis skal ein forklara eit kretsskjema utan å sjå det?
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Bjarte: Alle videoar må tekstast. Korleis kan det gjennomførast i praksis?
Ragnhild: Kva med studass?

Einar: Usikker på kva ein er forplikta seg til.

Geir: Ein del er ikkje relevant pga. seleksjon i opptak. Lese- og skrivevanskar har hatt nokon ekstreme 
tilfelle, der ein er usikker på korleis det kan fungera i felt.

Tormod: Har ikkje så mykje å legga til. Det har ikkje vert eit problem så langt.

Knut: Frå nokre advarslar i Blackboard, men har ikkje heilt oversikten på kva ein burde ha gjort.

Svein: Ein må vera forberedt på minoritetane sin inntogsmarsj. For å oppsummera, må me nesten ta 
sakene når dei dukka opp.

Einar: Korleis skal ein blind person kunne gjennomføra lab innan elkraft, der berøring kan vera 
fatalt?

Svein: Det kan greitt å vera førebudd på at problemstillinga kan oppstå.

10 - Digital undervisning
Svein: Det har me fått eit par års erfaring med under pandemien.

Ragnhild: Når me igjen kan vera på campus, vil studentane sei at dei ikkje ynskjer å møta fysisk? Kan 
ein student krevja tilrettelegging dersom ein student ikkje er vaksinert og ikkje ynskjer å møta på 
campus?

Svein: Studentane ynskjer både fysisk og opptak, mens andre vil ha streaming i sanntid. Korleis skal 
ein overleva i kravmentalitetens alder? Møte de på problem eller går det greitt?

Knut: Studentar har stilt spørsmål om kvifor ein ikkje tar opptak? Har vert litt tøff i at her er det 
berre fysisk undervisning og over halvparten møter opp. Digital undervisning er det mange som er 
lei, både av studentar og lærarar. Det blir meir samarbeid med fysisk oppmøte. Når det er time 
måndag kl. 8, er det mange som heller kunne tenka seg å sjå på opptaket seinare. Dei skal bli 
sjølvstendige ingeniørar og må forhalda seg til andre ting, enn å sjå alt på YouTube. Når det var 
nettstudentar og ein måtte gjera opptak, men vil helt unngå det.

Tormod: Det er to type studentar. Dei som ynskjer å vera til stades fysisk og dei som ynskjer det 
digitalt. Å bli lagt ut som opptak i ettertid gjer det tilgjengeleg for dei som ikkje kan møta.

Geir: Kjørte digitalt ei stund i fjor vår, der 2. klasse vart tatt inn på campus på vårparten sidan 
læringsutbytte hadde blitt for dårleg pga. lab. Kjøre opptak dersom det er enkelte som ikkje kan 
møta pga. sjukdom, eller om det er studentar på utveksling. Studentane er mest glad for å vera 
fysisk til stades.

Einar: Er glad for å vera tilbake i klasserommet. I klasserommet er det tilbod om hybrid pga. 
studentar med problem med innreise. Har fått klage for at det ikkje var opptak.

Bjarte: Ved UiT i Narvik har me nettbaserte studiar lenge, så omlegging til digital undervisning gjekk 
ganske smertefritt. Det var litt ekstra arbeid rundt gjennomføring og digitale alternativ til lab.

Svein: Det er diskusjonar der nokon forelesarar er snillare enn andre. Nokon er tydlege på at det er 
fysiske oppmøte, mens andre har hybrid-variantar. Andre laga videosnuttar som tar opp tematikk. Eg 
hadde fått tak i fira gode videoar frå ein amerikansk professor som var langt over nivået i 
klasserommet. Satte på videoen og såg på med studentane i 45 minuttar. Det skar seg fordi dei ville 
ha forelesaren tilbake. Den perfekte videoen var ikkje det dei ynskjer. Var kanskje 15-20 år for tidleg 
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ha forelesaren tilbake. Den perfekte videoen var ikkje det dei ynskjer. Var kanskje 15-20 år for tidleg 
ute, for no har me ein YouTube generasjon som er vokse opp i videosnutt-verden. 

Tormod: Han som underviser Pyton har berre 15 minuttar videoar. Y-vei møter opp, men dei som vil 
ha digital undervisning har ikkje sjølvdisiplin til å møta opp.

Einar: Dei må ta konsekvensen av sjølvdisiplinen sjølv. Han som legg ut 15 minuttar sekvensane, men 
kva meir gjere han?

Tormod: Alle emner har fysisk lab, men ser videoar og møter opp på lab. Dei for godkjenning av lab 
øvingar av studentassistentar på lab, ikkje i Canvas.

11 - Poeng for populærvitskapleg publisering

Einar: Belønning blir heiderleg omtale. 

Geir Arne: Det kan hjelpa på rekruttering. Hadde ein skulesjef som hadde mange artiklar i media, 
men hadde ein litt anna fagleg innretning og gav feil inntrykk til studentane. Har ingen tankar om 
det.

Tormod: Alle arbeid kan registrerast i Cristin. Fokusera på det som gir poeng. Enklare for 
samfunnsvitskap.

Knut: Tvilar på at det blir poeng og om det er riktig, men kanskje heiderleg omtale eller ein form for 
påskjønning. På vår avdeling er dei fleste introvert, mens ein er utadvendt, sel og ynskjer å vera der 
ute.

Ragnhild: Variera om folk registrera i Cristin. Det er bra med dei som er utadvendte, men får ingen 
utteljing ut over skryt og ros.

Svein: Det er eit litt vanskeleg punkt. Publisera ein for mykje i media kan ein få heiderleg omtale, 
men kan bli mistenkt for å vera sjølvopptatt og ein seljartype. I mitt institutt får ein gåvekort på 250 
kroner. Ein liten påskjønning og heiderleg omtale. Smørjing fungera. Tenker ideen er 10 år for tidleg 
ute, så kanskje i framtida.

12 - Informasjonsarbeid, markedsføring
Punktet vart ikkje tatt opp på møtet

13 - Sensurfrister (3 veker)
Punktet vart ikkje tatt opp på møtet

Neste møte:
Tysdag 16. november frå kl. 12 til kl. 14 på Teams.
Fysiske møte 9. mars: plan A frå 9:00 - 16:00, 
Plan B frå onsdag 9. kl. 12 til torsdag 10. kl. 12 (lunsj til lunsj møte)
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